

CMA
CMA
3 1
C. 1

Department of Foreign Affairs
and International Trade



Ministère des Affaires étrangères
et du Commerce international

Dept. of External Affairs
Min. des Affaires extérieures
OTTAWA

UNCLASSIFIED

OTTAWA, December 11, 1997

CIRCULAR DOCUMENT

Admin. No. 09/97 (JEN)

NON CLASSIFIÉ

OTTAWA, le 11 décembre 1997

CIRCULAIRE ADMINISTRATIVE

N° 09/97 (JEN)

DEC 16 1997

RETURN TO DEPARTMENTAL LIBRARY
RETOURNER A LA BIBLIOTHÈQUE DU MINISTÈRE

**Agenda 2000: A Sustainable
Development Strategy for
the Department of Foreign Affairs
and International Trade**

On December 10, the Sustainable Development Strategy of the Department of Foreign Affairs and International Trade (DFAIT), known as *Agenda 2000*, was tabled in Parliament along with those prepared by other departments and agencies of the government. A copy of the DFAIT Strategy is attached to this circular.

2. With this Strategy, our ministers have committed the Department to ensure that economic growth, social development and environmental protection are all given consideration in the pursuit of the Department's sustainable development objectives:

- economic growth
- building peace and security
- Canadian values and culture, and
- greening the Department's operations.

3. Amendments to the *Auditor General Act* in 1995 mandated the preparation and tabling of these strategies by 24 federal departments and agencies by December 1997. Departments and agencies will also have to report on the implementation of their strategies each year in the Main Estimates, and after

FOR ACTION

- Heads of Mission
- Deputy Ministers
- Assistant Deputy Ministers
- Directors General
- Directors

**Action 2000 : Une stratégie de
développement durable pour
le ministère des Affaires étrangères
et du Commerce international**

Le 10 décembre, la stratégie de développement durable du ministère des Affaires étrangères et du Commerce international (MAECI), intitulée *Action 2000*, a été déposée au Parlement, en même temps que celles d'autres ministères et organismes gouvernementaux. Vous trouverez ci-joint un exemplaire de ce document.

2. En vertu de cette stratégie, nos ministres se sont engagés, au nom du Ministère, à tenir compte de la croissance économique, du développement social et de la protection de l'environnement dans la poursuite des objectifs de développement durable du Ministère :

- promotion de la croissance économique;
- consolidation de la paix et de la sécurité;
- promotion des valeurs et de la culture canadiennes; et
- fonctionnement écologique du Ministère.

3. Aux termes des modifications apportées à la *Loi sur le vérificateur général*, en 1995, 24 ministères et organismes fédéraux ont reçu le mandat de préparer et de déposer des stratégies avant décembre 1997. Chaque année, ils devront rendre compte de la mise en oeuvre de ces stratégies dans le Budget des

POUR SUITE À DONNER

- Chefs de mission
- Sous-ministres
- Sous-ministres adjoints
- Directeurs généraux
- Directeurs